
dania. Dania rybne zaproponujê     d pocz¹tku kwietnia 
w ka¿dy pi¹tek i chyba w ponie-korzystamy ze sto³ówki 
dzia³ki. Ziemniaki mo¿na bêdzie w "Studni".O
zast¹piæ ry¿em, jest mniej kaloryczny     Pierwszego dnia po piêtnastej 
i bogaty w sk³adniki mineralne. Na  przy "okienku" ustawi³a siê ok. 30-
razie planujê 12 ró¿nych zup i ró¿ne osobowa kolejka z Prezesem na  
potrawy miêsne. Drugie danie koñcu. Najwiêkszym powodze-
bêdzie te¿ zawsze z surówk¹. Na niem cieszy³ siê schabowy i rosó³.  
œnia-dania proponujê ¿urek, W kolejnych dniach nie brakowa³o 
jajecznicê     i œledzika.amatorów ciep³ych œniadañ i obiad-

Œledzika?ków.
Tak, od 14 lat prowadzê bar przy Kto nam to wszystko przygoto-

trasie DK-1 i dobrze znam gusta Po-wuje?
laków. Z wykszta³cenia jestem Pan Zbigniew Nodzyñski  jest 
technologiem ¿ywienia 15 lat praco-w³aœcicielem firmy "Mil-Pat". Od 
wa³em w "Patrii" jako kelner, mia³em kilku tygodni dzier¿awi pomiesz-

Przyjêæ Okolicznoœciowych "Stu- parkietem, a to  wa¿ne. Zaplecze te¿ bar. Od 30 lat pracujê w bran¿y czenia naszej "Studni". 
dnia" chcê przede wszystkim orga- tak¿e jest dobrze wyposa¿one. To gastronomicznej, naprawdê znam siê Wprowadzi³ Pan pewne zmiany  nizowaæ imprezy o charakterze przewa¿y³o. Dlatego zobowi¹za³em na tym.w wystroju pomieszczeñ,dlaczego? masowym i okolicznoœciowym. siê prowadziæ  sto³ówkê dla Ile osób Pan  zatrudnia?Ludzie przyzwyczajeni s¹ do lu-  Ró¿owy  kolor sali znacznie lepiej pracowników i spe³niæ wszystkie 

Pracujê z ¿on¹ - Ma³gorzat¹, ksusu, dlatego zamieni³em dotych- pasuje do wystroju z suszonych inne warunki, które g³ów-nie 
zatrudniam dwie panie: Halinê i czasowe krzese³ka na tapicerowa- kwiatów i ba-lonów. Powiesi³em te¿ dotycz¹ preferencyjnego 
Renatê, a tak¿e kucharza z fantazj¹,       ne. S¹ wygodniejsze i bardziej ele- lustra. W najbli¿szym czasie traktowania pracowników PWiK.
P. Dariusza £asochê, lubi ekspery-ganckie. Przywioz³em te¿ nowe zainstalujê klima-tyzacjê. A konkretnie? mentowaæ - œwietnie gotuje.sto³y, s¹ szerokie i d³ugie na 4 m. Warunki umowy najmu nie by³y Zobowi¹za³em siê prowadziæ sto- Dla dzieci pracowników Konstrukcja nóg sto³owych jest zbyt atrakcyjne, mimo to zdecy- ³ówkê, gdzie cena obiadu z³o¿onego  organizowane by³y w sali "Studni" mojego  projektu, s¹ bardzo dowa³ siê Pan podj¹æ wyzwanie. z dwóch dañ nie przekroczy dla pra- zabawy. Jak to bêdzie wygl¹da³o stabilne, przygotowane na 

Gdzieœ siê traci, a gdzieœ zyskuje. cownika i cz³onków jego rodziny teraz?prawdziwe zabawy.
Sala jest znana mieszkañcom 3,80 PLN. Ta cena obowi¹zuje przez 

Jestem otwarty na wszelk¹  Zmieni³ Pan te¿ kolorystykê. Czêstochowy i cieszy siê œwietn¹ rok. Codziennie bêdê proponowa³  
wspó³pracê. Tak. Nie  ukrywam, ¿e w Centrum s³aw¹. Jest du¿a i wy³o¿ona dwie zupy do wyboru i ró¿ne drugie  

po³owa lat szeœædziesi¹tych i pomieszczenia klubu  przystosowano  Klub "Studnia" 
pierwsza po³o-wa siedemdziesi¹tych na magazyn. W  la-tach 1984-1996 zosta³ wybudowany  
to czas œwie-tnoœci klubu. “Studniê” odno-wiono i w 1960 roku, uruchomiony 10 listo-
Wspomnienia po nich zosta³y wœród odrestaurowano. Wystrój pozosta³ pada 1960. Wystrój wnêtrz i freski 
starszych czêstocho-wian. W zgodny z zamys³em artystów. W zaprojektowane i wykonane zosta³y 
zwi¹zku z modernizacj¹ bazy PWiK  klubie odbywa³y siê zebrania i przez panów: Barylskiego, 
na pocz¹tku lat osiem-dziesi¹tych imprezy. W roku 1996 odnowiono Strzy¿ewskiego i Hajdasa. Druga 

wnêtrza "Studni" wed³ug projektu  czynszu oraz cena obiadu dla 
mgr in¿. Chmury z Pracowni Archi- pracowników   i cz³onków ich 
tektury "Forma". W pomieszcze- rodzin. Na spotkanie negocjacyjne 
niach sto³ówki w okresie zimy poda- przybyli przedstawi-ciele szeœciu 
wano pracownikom posi³ki firm: P.H.U. "Duo", P.P.H.U. 
regeneracyjne i profilaktyczne. Od "Hala", Bar Uniwersal-ny 
marca ubieg³ego roku wydawanie "Oleñka", "Gastropol", Re-
posi³ków zosta³o zakoñczone. stauracja "Viking", P.G.U. "Mil-
Ostatnio w "Stu-dni" by³a zabawa Pat". W zesz³ym miesi¹cu "Stu-
biesiadna z okazji 75-lecia istnienia dniê" wydzier¿awiono firmie "Mil-
naszego Przedsiê-biorstwa, bal Pat". Firma przedstawi³a najkorzy-
PZiTS oraz spotkanie  op³atkowe. W stniejsz¹ ofertê, zaoferowa³a 
tym roku po raz  pierwszy od bardzo najwy¿szy czynsz oraz najni¿sz¹ 
wielu lat nie zorganizowano w klubie cenê za obiady. O wyborze firmy 
zabawy sylwestrowej. zade-cydowa³a tak¿e bogata oferta 

Podjêto decyzjê o wydzier¿a- kulturalna. Obecny u¿ytkownik 
wieniu  pomieszczeñ klubu. "Stu-dni" zobowi¹za³ siê tak¿e do 
Rozstrzygaj¹cymi kryteriami w zain-stalowania klimatyzacji. 
nego-cjacjach by³y: wysokoœæ “Studnia” dawniej

Uroczystoœæ  otwarcia odnowionej  “Studni”

2 maj

“Studnia” w nowej szacie



Ju¿ po raz kolejny  
w dniu 14.02.2004r.  
odby³a siê sparta-
kiada.
W godzinach dopo-
³udniowych bawiliœ-
my siê z dzieæmi.
Ka¿da grupa mia³a 
swoich opiekunów, 
a rywalizacja odby-
wa³a siê wœród ró-
wieœników. Nie by³o 
przegranych, ka¿dy  
z uczestników zosta³ 

uhonorowany drobnym upominkiem 
i "energetyzuj¹cymi" s³odyczami.
W póŸniejszych godzinach swoje dyscyplinach.    Pi³ka siatkowa:
umiejêtnoœci sportowe zaprezento- 1.-Biuro,
wali pracownicy Wodoci¹gów. Wyniki:
Szkoda, ¿e mogliœmy podziwiaæ tylko Pi³ka no¿na halowa: 2.-Wydzia³ Eksploatacji Nr 2 w Ol-
po³owê kwiatu. Kobiety - co z Wami? sztynie.

Poka¿cie, ¿e te¿ Tenis sto³owy: 1.-Krzysztof Czer-
potraficie biegaæ, wik, 2.-Henryk Koba, 3.-S³awomir 
rzucaæ pi³k¹ i Tomalski.
skakaæ. W rozgrywkach pi³ki halowej 
A mo¿e by tak  bra³y udzia³ tak¿e dru¿yny pracow-
wspólny integra- ników Wydzia³u Eksploatacji Nr 2 
cyjny trening? Do  w Olsztynie oraz Wydzia³u Utrzy-
kolejnej sparta- mania Ruchu.
kiady jeszcze Zwyciêzcy zostali uhonorowani 
trochê czasu, pucharami.
radzê siê nad tym Serdeczne podziêkowania dla or-
g ³ ê - b o k o  1.-Wydzia³ Transportu i Sprzêtu, ganizatorów, za sprawne, bezpie-
z a s t a n o w i æ .  2.-Wydzia³ Zbytu, czne i w duchu sportowej 
R y w a l i z a c j a  3.-Wydzia³ Eksploatacji Nr 1 K³o- rywalizacji przeprowadzenie 
odbywa³a siê w   buck. Król strzelców: Jurecki spartakiady.
k i l - k u  Tomasz. ¯yczymy nowych pomys³ów na 

Zêbik (Wydzia³ Sieci  Wod-
Kan).

Dziêki uprzejmoœci Zarz¹du 
Klubu Sportowego „Orkan” 
Gnaszyn, dru¿yna bêdzie 
rozgrywaæ spotkania 
mistrzow-skie na boiskach w 

Ju¿ od dwóch lat nasi kole- Gnaszynie pod okiem 
dzy zmagaj¹ siê na boiskach znakomitego trenera Henryka 
pi³karskich bior¹c udzia³ W al asa.     
w rozgrywkach II Ligi Dziêkujemy za wsparcie 
Zak³adów Pracy i Ognisk wszystkim osobom, które przy-
TKKF.  W bie¿¹cym sezonie czyni³y siê do powstania dru-
dru¿yna zajmuje 5 miejsce z ¿yny, w szczególnoœci Preze-
niewielk¹ strat¹ punktow¹ do sowi naszego Przedsiêbiorstwa  
lidera        i walczyæ bêdzie o mgr in¿. Andrzejowi Babczyñ-
awans do    I Ligi. skiemu oraz zawodnikom 

Do dru¿yny do³¹czyli nowi reprezentuj¹cym nas w 
pracownicy naszego przed- rozgrywkach II Ligi Zak³adów 
siêbiorstwa: Marcin Pracy       i Ognisk TKKF i 
Tusiñski (Wydzia³ Sieci Mistrzostwach Polski 
Wod-Kan) Dymitr Ange³ow Przedsiêbiorstw Wodno- 
(Wydzia³ Zbytu) Micha³ Kanalizacyjnych. 
Kostrzyca   (Dzia³ 2 maja 2004 roku nasza 
Techniczny) oraz Grzegorz dru¿yna zajê³a III miejsce w 

Spartakiada
wodoci¹gowców

Od lewej góra: Giec, Wreczycki, Gruszka, Grabowski, Zientala,
Siedlanowski, Luter, Jurecki, Trelowski,

od lewej dó³ : Kachniarz, Podolski, Szczêsny, Miglus, Wysocki, Bruzda,
Koba, Kasprzyk. 

Nasza
dru¿yna

Duch sportu,
walki i rywalizacji

jeszcze w nas drzemie
i co wa¿niejsze

zaszczepiliœmy go
ju¿ m³odszym

pokoleniom. 



�róde³ko 
Spod ziemi wytrysnê³o spienione
Pe³ne krystalicznej wody
�róde³ko - magiczne lusterko,
Napij siê - bêdziesz wiecznie m³ody.

Szemrze sw¹ cich¹ piosenkê
Lekko wtóruje mu wiatr
W swej g³êbi ukradzion¹ chowa têczê
Czarodziejska fontanna driad. 

Spójrz na nie raz jeszcze
Zanim wrócisz do codziennych, szarych dni,
Jeszcze raz odetchnij wilgotnym powietrzem,
Niech Ÿróde³ko na przysz³oœæ da ci si³.

Bardzo ³atwo jest mi pisaæ o kimœ, lecz 
szalenie trudno o sobie samej. Przyjmujê to 
jednak jako kolejne wyzwanie. Moja przygoda 
z pisaniem rozpoczê³a siê w drugiej klasie 
szko³y podstawowej, a w³aœciwie jeszcze 
wczeœniej, tylko wtedy pisa³am krótkie 
opowiadania. Mój pierwszy wiersz napisa³am 
pod wp³ywem... zazdroœci. Na lekcji pisaliœmy 
¿yczenia dla     dziadków. Jedne mia³y byæ 
wybrane w drodze  klasowego konkursu i 
wpisane do zeszytu. Nie wygra³y moje, ale 
wtedy postanowi³am poka-zaæ co potrafiê. I 
tak siê zaczê³o. Teraz mam  ju¿ pokaŸn¹ sumê 
wierszy w swej szufladzie, które kiedyœ mam 
zamiar wydaæ w œwiat. Jednym z nich jest 
wiersz pt. "�róde³ko".

Oliwia Natalia Tkaczyk, 
córka naszego pracownika 
Jana Tkaczyka zatrudnionego    
w Wydziale Wodomierzy jest 

szczególnym oczkiem w g³owie swoich ro-
dziców. Urodzi³a siê po 19 latach ma³¿eñstwa.  
8 czerwca tego roku skoñczy 6 lat. Jej uzdol-
nienia muzyczne ujawni³y siê w Przedszkolu 
nr 37, które pracuje metod¹ Marii Montessori.   
W Przedszkolu tym dzieci nie s¹ podzielone na 
grupy wiekowe, a to powoduje ¿e Oliwia  mo¿e 
szybciej rozwijaæ swoje zdolnoœci. Obecnie 
Oliwia uczêszcza na zajêcia rytmiki do Domu  
Kultury przy ul. £ukasiñskiego, a tak¿e œpiewa 
w chórze dzia³aj¹cym przy Koœciele Urszuli 
Ledóchowskiej w którym jest jedn¹ z najm³od-
szych uczestniczek.Wystêpowa³a w licznych  
konkursach i festiwalach: m.in. na VIII Festi 
walu Piosenki Dzieciêcej dla przedszkolaków,  
który odby³ siê w ubieg³ym roku w Oœrodku 
Promocji Kultury "Gaude Mater".

Dorota  Wojtyniak

Mi³osz Szczypior  urodzi³ siê 6 lutego br.  
Jest bardzo pogodnym, œlicznym ch³opcem. 
Gdy siê urodzi³ wa¿y³ 3,2 kg. W dzieñ jest 
zawsze spokojny ale w nocy czasem potrafi po-
szaleæ, nie chce le¿eæ w ³ó¿eczku, domaga siê 
by go nosiæ na rêkach. - opowiada dumny 

ojciec p. Rafa³ Szczypior, 
pracow-nik Wydzia³u Eksploatacji 
nr 2     w Olsztynie. Mi³osz ma 
starszego braciszka - Tymoteusza. 
Tymek jest o ma³ego bardzo 
zazdrosny - dodaje p. Szczypior.

Rozmawia³a
Karolina Stêpieñ

ObudŸmy talenty
Po naszym zaproszeniu do wspó³pracy 
wielu z naszych Czytelników ujawni³o 
swoje talenty dziennikarskie! Chêtnie 
te¿ dzielicie siê sukcesami swoich 
dzieci. Dziêkujemy i czekamy na 
dalsze informacje.

 Ka¿dy z nas ma jakieœ zainteresowania. 
Jedni zbieraj¹ znaczki, monety inni kolekcjo-
nuj¹ etykiety. Dorota Kulawik zbiera 
d³ugopisy. Ma ich 2312, ka¿dy inny. Dorota 
jest uczen-nic¹ drugiej klasy liceum 
ogólnokszta³c¹cego, d³ugopisy zaczê³a 
zbieraæ 8 lat temu. W zbiorach znajduj¹ siê 
g³ównie d³ugopisy plastikowe, ale jeœli 
dok³adniej siê przyjrzeæ mo¿na znaleŸæ 
egzemplarze wykonane z drewna, papieru czy 
metalu, maj¹ ró¿ne kszta³ty i kolo-ry. Jej 
skarby pochodz¹ z ró¿nych stron kraju    i 
œwiata. S¹ te¿ podarunki z Urzêdu Komitetu 
Integracji Europejskiej i od pos³ów (nades³ane 
poczt¹ po programie telewizyjnym oraz 
publikacjach prasowych, w których Dorota 
opo-wiada³a o swojej pasji). Ale ka¿dy 
d³ugopis musi mieæ napis. I, co najciekawsze, 
sama pisze zwyk³ymi "jednorazówkami". Te z 
kole-kcji s¹ zbyt cenne. Marzeniem Doroty jest 
trafiæ do polskiej edycji Ksiêgi Rekordów Gui-
nessa.

Gabrysia Mikusiñska urodzi³a siê 10 
grudnia zesz³ego roku.  Gdy siê urodzi³a 
wa¿y³a 2,9 kg. Jest bardzo grzecznym 
dzieckiem, niewiele p³acze. Jest podobna do 
mnie - z dum¹ opo-wiada p. Robert 
Mikusiñski. Gabrysia ma brata - Patryka (11 
lat) i siostrê - Kamilê (15 lat). Pan Mikusiñski 
mieszka w Mirowie, tam te¿ pracuje.

Oskar Zalewski urodzi³ siê 12 lutego br. 
Gdy siê urodzi³ wa¿y³ 3,55 kg i mia³ 56 cm. Na 
szczêœcie szybko przyszed³ na œwiat. Jest 
bardzo spokojny, podobny do taty z wygl¹du         
i z charakteru. - mówi p. Ma³gorzata Zalew-
ska.Oskar ma brata - Piotrusia (6 lat). Piotruœ  
obieca³, ¿e podzieli siê zabawkami z m³od-
szym braciszkiem.

Najm³odsi w rodzinach 
naszych pracowników

Dorota  Kulawik
wœród swoich
zbiorów.

Oliwia Tkaczyk

Ania Wojtyniak, 14 lat



Polityka œrodowiskowa
brzmienie: zapobieganie zanieczysz-czeniom zobowi¹zuje wszystkich 

œrodowiska poprzez nad-zór nad pracowników do stosowania "Ochrona œrodowiska znajduje 
eksploatowanymi urz¹-dzeniami ninie-jszej Polityki Ochrony miejsce poœród najwy¿szych prio-
do produkcji i uzdat-niania wody Œrodowis-ka.”rytetów Przedsiêbiorstwa Wodo-
oraz transportu         i ci¹gów i Kanalizacji Okrêgu Z polityk¹ œrodowiskow¹ niero-
oczyszczania œcieków, ci¹g³e Czêstochowskiego Spó³ka zerwalnie zwi¹zane s¹ tzw. cele œro-
doskonalenie skutecznoœci i Akcyjna   w Czêstochowie. dowiskowe. Zespó³ wdro¿eniowy    
optyma-lizacjê systemu Bierzemy pod uwagê zagadnienia w porozumieniu z odpowiednimi 
zarz¹dzania œro-dowiskiem, zwi¹zane ze œrodowiskiem we kierownikami Wydzia³ów zapropo-W poprzednim inauguracyjnym 
systematyczne szkolenie i wszystkich naszych dzia³aniach. nowa³ nastêpuj¹ce cele œrodowis-numerze �róde³ka pokrótce 
motywowanie swoich pra-W celu zapew-nienia pe³nego kowe: ograniczenie ³adunku zanie-przedstawiona zosta³a norma serii 
cowników, aby wykonywali swoje nadzoru nad prowadzonymi czyszczeñ odprowadzanych ze œcie-ISO 14001 dotycz¹ca systemu 
obowi¹zki w sposób odpowie-dzia³aniami i ich wp³ywem na kami oczyszczonymi do rzek, zarz¹-dzania œrodowiskowego. Na 
dzialny z myœl¹ o œrodowisku œrodowisko. Przedsiê-biorstwo zmniejszenie strat wody w sieci obec-n¹ chwilê zespó³ 
naturalnym, dobór dostawców podjê³o decyzjê o wdro-¿eniu wodoci¹gowej, eliminacje infiltracji wdro¿eniowy zakoñczy³ pracê nad 
zapewniaj¹cych, ¿e negatywny Systemu Zarz¹dzania Œro- œcieków z kanalizacji sanitarnej, identyfikacj¹ tzw. aspektów 
wp³yw na œrodowisko dowiskiem zgodnego z Norm¹  propagowanie oszczêdzania wody, œrodowiskowych, dokona³ ich 
stosowanych technologii i ISO 14001. Zarz¹d deklaruje   oddzielenie z ogó³u powstaj¹cych oceny oraz wyznaczy³ znacz¹ce 
produkowanych wyrobów bêdzie utrzymanie sta³ej zgodnoœci z odpadów makulatury i przekazanie aspekty œrodowiskowe. Pos³u¿y³y 
mo¿liwie najmniejszy. Zarz¹d wymaganiami prawnymi, jej do ponownego przetworzenia.one tak¿e do sformu³o-wania 
Spó³ki zobowi¹zuje siê do racjonalne gospodarowanie Obecnie Zespó³ okreœla zadania    polityki œrodowiskowej, któ-ra jest 
zapewnienia œrodków zasobami wodnymi poprzez i programy zarz¹dzania jednym z podstawowych wymagañ 
niezbêdnych do realizacji zmniejszanie strat wody w œrodowiskowego dziêki którym normy. Polityka œrodowis-kowa 
za³o¿onych celów oraz procesie jej dystrybucji do klienta, Przedsiêbior-stwo nasze spe³ni Przedsiêbiorstwa ma nastê-puj¹ce 

dosko-naleniu. intensywnie nad wdro¿eniem syste- systemu nie koñczy siê z chwil¹        
mu. Nie jest to praca lekka, ale daje otrzymania certyfikatu, to dopiero   Nie da siê ukryæ, ¿e towarzysz¹ 
nam bardzo du¿o satysfakcji. pierwszy etap i nie mo¿na na nim temu ró¿ne emocje: od ironicz-
Jesteœmy pe³ni uznania dla poprzestaæ. nego uœmiechu do zdenerwowa-
zaanga-¿owania Waszych nia i wœciek³oœci. Pani Beato, chcemy równie¿ 
pracowników     i profesjonalizmu zaakcentowaæ udzia³ Pana Paw³a Na pewno wykonaliœmy ju¿ ludzi anga¿owa-nych do (mgr in¿. P.Gruszczyñki) we kawa³ dobrej roboty, a ile to najlepiej wdra¿ania i audytowania systemu. wdra¿anie systemu. On jest g³ówn¹ spytaæ osobê postronn¹, przygl¹-

Czy widaæ postêpy? Oczywiœ- si³¹  napêdow¹ w tym daj¹c¹ siê z boku i oceniaj¹c¹ nasz¹ 
cie, to widaæ na ka¿dym kroku.   przedsiêwziêciu   i widaæ to pracê:Zapyta³am konsultantów ds. Na pozór nic siê  w Wodoci¹gach 
Ogl¹daliœmy te same miejsca  w yr aŸnie, ¿e jest faktycznym wdra¿ania ISO, przedstawicieli fir-nie zmieni³o: woda do odbiorców 
wczeœniej, przy pierwszej wizycie   przywódc¹.my konsultingowej „Sygma” z Wro-dostarczana w sposób ci¹g³y, œcieki 
i podczas audytów wewnêtrznych. c³awia panów: Stanis³awa Bieliñ- ¯yczymy wszystkim Pracowni-odbierane na bie¿¹co, a rachunki 
Ró¿nice s¹  zauwa¿alne i ma Pani skiego i Karola Jaœkiewicza. kom ”Wodoci¹gów” wytrwa³oœci   jak zawsze - co kwarta³ (ale co 
racje mówi¹c, ¿e wykonaliœcie w d¹¿eniu do realizowania zamie-wa¿ne bez podwy¿ki). Czy widz¹ Panowie zauwa¿alne kawa³ dobrej roboty. Jednak by rzonych celów i pamiêtajcie o tym, postêpy w stronê ISO w naszym Zaczê³y siê jednak pierwsze wymagania systemu by³y spe³nione ¿e w systemie zarz¹dzania jakoœci¹ Przedsiêbiorstwie?audyty w firmie i nie mo¿na nie musicie jeszcze trochê popraco- ludzie i ich postawa znacz¹ wiêcej zauwa¿yæ, ¿e towarzyszy im du¿e Pani Beato, jako konsultanci waæ. Trzeba dokoñczyæ dzia³ania ni¿ ustanowione regu³y i procedury.o¿ywienie. Ka¿dy chce zaprezen- pomagaj¹cy Wam we wdro¿eniu  koryguj¹ce po serii audytów 

 Dziêkujê za rozmowê i bardzo towaæ siê jak najlepiej i udowod- systemu jesteœmy bardzo zado- wewnêtrznych, podsumowaæ 
optymistycznie brzmi¹ce s³owa. niæ, ¿e system zarz¹dzania jakoœci¹  woleni ze wspó³pracy z Wami. Ju¿ ca³oœæ prac wdro¿eniowych i 
Mam nadziejê, ¿e z naszej wspó³-dzia³a ju¿ sprawnie na jego podczas pierwszego spotkania zrobiæ koñ-cowy przegl¹d ca³ego 
pracy wspólnie zbieraæ bêdziemy  podwórku. Dziêki szybko odnieœliœmy wra¿enie, ¿e systemu zarz¹dzania jakoœci¹. Nie 
dorodne plony.dzia³aj¹cej komunikacji "Wodoci¹gi Czêstochowskie" to przewi-dujemy du¿ych problemów. 

wewnêtrznej, na bie¿¹co Firma dobrze  zorganizowana. Zatem cierpliwoœci Kole¿anki    Myœlê, ¿e jak system bêdzie tak 
eliminowane s¹ niezgodno-œci, a i Koledzy. Dogoniliœmy gazelê to  dalej siê rozwija³, to ju¿ wkrótce nie Od kilku miesiêcy wspólnie z wymiana doœwiadczeñ to có¿ dla nas oswoiæ ISO.bêdziecie mieæ nic do poprawiania zespo³em Audytorów, pracujemy niezwykle wa¿ny element w -  to oczywiœcie ¿art. Wdra¿anie 

Oswoiæ ISO

Dariusz   Roszak



Forum zwi¹zkowe
bardzo d³ugi okres zwi¹zki Obecnie tak jak przez wszyst-kie 153 cz³onków. Nasza dzia³alnoœæ nie NSZZ Pracowników 
bran¿owe by³y jedyn¹ dzia³aj¹c¹ poprzednie lata, dzia³amy w ma charakteru politycznego, d¹¿y-Przedsiêbiorstwa Wo-
organizacj¹ zwi¹zkow¹ w naszej interesie naszych pracowników my do prawdziwego wspó³dzia³ania, doci¹gów i Kanalizacji 
firmie, do powstania NSZZ "Soli- zgodnie ze Statutem Zwi¹zku, wierz¹c, ¿e partnerskie postawy      Okrêgu Czêstochows-
darnoœæ" w listopadzie 1980 roku. Kodek-sem Pracy i Uk³adem w miejscu pracy to jedna z podstaw kiego S.A. w Czêsto-
Obie organizacje zgodnie funkcjo- Zbiorowym   w wspólnego sukcesu. Nie ma na    chowie. Bran¿owe zwi¹zki 
nowa³y do grudnia 1981, kiedy Przedsiêbiorstwie.Czynnie ucze- œwiecie szlachetniejszego zajêcia, zawodowe powsta³y w naszym 
rozwi¹zano wszystkie zwi¹zki stniczymy we wszystkich impre- ni¿ pomoc drugiej istocie ludzkiej.Przedsiê-biorstwie po II wojnie 
zawo-dowe w Polsce. Po zniesieniu zach organizowanych na terenie Obecnie na czele zwi¹zku stoi œwiatowej. Wprawdzie ich nazwa 
stanu wojennego nasz zwi¹zek naszego Przedsiêbiorstwa, a szcze- Zarz¹d: Przewodnicz¹ca: mgr Janina by³a kilka-krotnie zmieniana, ale 
reaktywowa³a Zenona GwóŸdŸ. gólnie patronujemy imprezom dla Miglus, Zastêpca: in¿. Jan Gaudy, zawsze szcze-gólnie wa¿nym 
Organizacja liczy³a 262 cz³onków na dzieci, z okazji Dnia Dziecka i Skarbnik: Danuta Kruzel, Sekretarz: elementem programu dzia³ania by³a 
czele          z przewodnicz¹cym spartakiadom ”wodoci¹gowców". Irena Gos³awska, Cz³onkowie: praca socjalna  i obrona 
Leszkiem Pola-kiem, zastêpc¹ Obecnie jesteœmy reprezentatyw- Andrzej Siedlanowski, Leszek pracowników. D³ugoletnimi 
Jaros³awem Ka³-wiñskim, n¹, najliczniejsz¹ organizacj¹ zwi¹z- Polak. przewodnicz¹cymi Zwi¹zku  byli 
skarbnikiem Barbar¹ Organ. kow¹ w Przedsiêbiorstwie, licz¹c¹ Jerzy Roman i Jerzy Wróbel. Przez 

ram siê do Francji. Jeszcze nieCórka tak¿e ma pieska-Dianê,  
by³am w Pary¿u, a tam jest co bêdê wiêc chodziæ z dwoma 
zwiedzaæ. Póki co w ka¿dy pieskami. Mam te¿ czteroletniego 
poniedzia³ek  spotykam siê z moimi pra-wnuczka, który nie jest 
przyjació³ka-mi, nie narzekam na do Niemiec konkretnie do Bawarii, sympaty-kiem przedszkola, wiêc na  Pracownicy odchodz¹cy na eme-
brak towarzy-stwa i pomys³ów, ale tam s¹ przepiêkne zamki. Wycieczka pewno, jako prababcia, bêdê siê nim ryturê nie narzekaj¹ na brak pomy-
kole¿anki         z pracy te¿ bêdê z ta orga-nizowana jest przez biuro opie-kowaæ. Zawsze lubi³am czytaæ, s³ów na spêdzenie czasu wolnego. 
przyjemnoœci¹  odwiedza³a.podró¿y. Do planów emerytalnych teraz  mam szansê nadrobiæ 

Pani Lilia Budzowska ma zaciê- mo¿na za-liczyæ tak¿e kupno dzia³ki zaleg³oœci     w lekturach. Na pewno 
Józef Hutny ma plany wiêksze     cie kulturoznawcze. Interesuj¹ mnie rekreacyjnej, zawsze mi³o siê bêdê du¿o czyta³a, no i... nareszcie 

i mniejsze. Na pewno nie bêdê siê przede wszystkim stare kultury. spotkaæ ze znajomymi przy grillu i siê wyœpiê!
nudzi³, przy domu zawsze jest praca. Najpiêkniejsz¹ podró¿ w moim ¿yciu piwku. Z planów powa¿niejszych planujê odby³am do Peru, by³o naprawdê El¿bieta Pustu³ zawsze lubi³a 
remont, natomiast dla przyjemnoœci  Zwiedzanie œwiata to wspaniale. Na  razie w sferze Lucja Go³êbiowska jako w³aœci- podró¿owaæ. 
zajmê siê przede wszystkim ogród-moja pasja. Podró¿owaliœmy jak marzeñ zostaje upragniona podró¿ cielka uwielbiaj¹cej spacery suczki- 
kiem. Czêsto bywam w Przedsiê-Cyganie - z przyczep¹. Zazwyczaj do Australii, chcê poznaæ £atki, wie, ¿e czas wolny przezna-
biorstwie, na pewno nadal bêdê jeŸdzi³am z rodzin¹. W moj¹ pier-Aborygenów. W najbli¿szych czy g³ównie na aktywny wypoczy-
odwiedzaæ moich wsz¹ podró¿ na emeryturze wybie-planach na emeryturê mam wyjazd nek podczas d³ugich spacerów.
wspó³pracowników. 

zbiorowy przynosi³ korzyœci NSZZ "Solidarnoœæ”.
pracownikom, negocjujemy w 

Nasz zwi¹zek powsta³ w 1980 sprawach podzia³u funduszu 
roku. Pierwszym przewodnicz¹cym socjalnego, oraz porozumieñ 
zwi¹zku by³ Robert Madej. miêdzy zwi¹zkami        i 

Obecnie zwi¹zek liczy 98 osób, pracodawc¹. Reprezentujemy 
ka¿dy pracownik ma mo¿liwoœæ swoich cz³onków wobec 
zapisania siê do naszego zwi¹zku. pracodawców, zawsze jesteœmy 
Wiele inicjatyw "Solidarnoœci" gotowi broniæ dobra pracowników w 
podejmowane jest przy wspó³pracy     przypadkach wszelkich konfliktów. 
z  innymi zwi¹zkami, a tak¿e Inicjujemy    i organizujemy 
pracownikami nie nale¿¹cymi do samopomoc cz³on-kom zwi¹zku, 
organizacji zwi¹zkowych. prowadzimy dzia³al-noœæ 

oœwiatowo-kulturaln¹, dbamy o to, Podstawowym zadaniem naszej 
by nasi pracownicy mieli organizacji jest dba³oœæ o poszano-
zapewniony czas odpoczynku, z wanie i przestrzeganie praw pra-
naszych sk³adek powstaj¹ m.in. cowników naszego Przedsiêbior-
fundusze celowe. stwa. Wa¿ny jest ka¿dy pracownik, 

ale w sposób szczególny dbamy      
o naszych kolegów i kole¿anki ze Przewodnicz¹ca
zwi¹zku. Przestrzegamy, by uk³ad Urszula Wo³czyñska

Lazurowe Wybrze¿e czy Australia ?

Zarz¹dem. Potrzebê istnienia Historia powstania 
Zwi¹zku Zawodo- zwi¹zku potwierdza liczba 
wego “Kadra” zainteresowanych cz³onkostwem. 
Wodoci¹gów i 1,5 roku dzia³alnoœci zwi¹zku i ju¿ 
Kanaliza-cji" 80 cz³onków. Priorytetowym celem  nie jest 

zwi¹zku jest reprezentowanie i odleg³a. W marcu roku 2002 z 
dbanie o interesy pracowników  inicjatyw¹  za³o¿enia zwi¹zku 
naszego Przedsiêbiorstwa oraz reprezentuj¹cego pracowników 
udzia³ w organizacji pomocy dozoru technicznego, pracowników 
socjalnej. Ponadto uczestniczymy w administracji i obs³u-gi, 
organizacji imprez kulturalno-zatrudnionych na stanowiskach 
sportowo-oœwiatowych.nierobotniczych wyst¹pi³a za³o¿y-

Staramy siê, aby nasze dzia³ania cielska grupa 14 osób. Praca grupy 
by³y przejrzyste i odpowiedzialne,   uwieñczona zosta³a opracowaniem 
a podejmowane decyzje przemy-Statutu zwi¹zku, gdzie przedsta-
œlane i konsekwentne.wiono cele i zadania zwi¹zku. Osta-

Wszystkie problemy rozwi¹zuje tecznie 17.10.2002r zwi¹zek zosta³ 
siê najlepiej wtedy, jeœli siê o nich zarejestrowany w S¹dzie 
rozmawia. Mamy nadziejê, ¿e nasze Rejonowym w Katowicach i sta³ siê 
wiosenne spotkania na ujêciu wpisz¹  prawo-mocnym partnerem do 
siê na sta³e w kalendarz i bêd¹ konsultacji    i negocjacji z Przewodnicz¹cy

Marian Witaszczyk

Serdecznie przepraszamy Pana Jana
Œwita³ê, który w styczniu odszed³ 
na emeryturê, za b³êdne podanie 
nazwiska (red.)

Lilia  Budzowska Lucja Go³êbiowska El¿bieta Pustu³



W dniach 22 – 23 
kwietnia Czêstochow-
ski Oddzia³ Polskiego 
Zrzeszenia In¿ynie-
rów i Techników Sa-

nitarnych, wspólnie z Ko³em 
Zak³adowym PZITS przy naszym 
Przedsiêbiorstwie, po raz kolejny 
zorga-nizowali Konferencjê naukowo 
– techniczn¹ z cyklu: “Problemy 
wyko-rzystania wód podziemnych w naukowe    w kraju. Od wielu lat 
gospodarce komunalnej”. Jubileuszo- uczestników konferencji zaszczyca 
we- piêtnaste ju¿ spotkanie hydrogeo- sw¹ obecnoœci¹ profesor zw. Antoni 
logów z wodoci¹gowcami i Stanis³aw Kleczkowski. Referaty 
in¿ynierami ochrony œrodowiska recenzuje profesor zw. Andrzej 
mia³o  miejsce w przeddzieñ wejœcia Szczepañski, a redakcj¹ naukow¹ 
Polski do Wspólnoty Europejskiej i zajmuje siê in¿ynier El¿bieta 

zosta³o za- Kowalczyk, dziêki której osobistemu 
tytu³owane: zaanga¿owaniu “Czêstochowska 
“Gospodaro konferencja hydrogeologów” ma 
w a n i e  wieloletni¹ tradycjê i wysoki presti¿. 
w o d a m i  Cykliczne spotkania wodoci¹gowców 
podziemnym      z hydro-geologami maj¹ bardzo du¿e 
i w Unii znacze-nie dla rozwi¹zywania 
Europejskiej problemów ochrony wód 
”. Jak podziemnych – owocuj¹ wnioskami, 
z w y k l e ,       które znacz¹co wp³ywaj¹ na 
w konferen- póŸniejsze decyzje administra-cyjne, 
cji  wziê³o co umo¿liwia praktyczne ich 
udzia³ sze- stosowanie. Obrady odbywa³y siê     
rokie grono w sali konferencyjnej Banku Gospo-
hydrogeo- darki ¯ywnoœciowej S.A. przy ulicy 
logów, re- Waszyngtona 5 w Czêstochowie.
prezentuj¹cy
ch czo-³owe 
o œ r o d k i  

XV
Konferencja

PZITS

Jerzy  Mizera

Walne Zgromadzenie
podarce komunalnej oraz komer- W dniu 12 marca  
cjalizacji i prywatyzacji przed-b r  o b r a d o w a ³ o  
siêbiorstw, jakie nast¹pi³y w ostat-N a d z w y c z a j n e  
nim czasie. Ponadto, kadencjê W a l n e  
Zarz¹du wyd³u¿ono z 3 do 5 lat. Z g r o m a d z e n i e  
P o d j ê t o  r ó w n i e ¿  u c h w a ³ ê  w  Spó³ki  Akcyjnej  "Wodoci¹gi  
sprawie wynagradzania Rady Czêstochowskie".
Nadzorczej. Funkcjê Walnego  Przedmiotem posiedzenia by³y 
Zgromadzenia Spó³ki "Wodoci¹gi sprawy zwi¹zane z aktualizacj¹  
Czêstochowskie" pe³ni Zarz¹d statutu Spó³ki. Potrzeba dokona-
Zwi¹zku Komunalnego Gmin ds. nia aktualizacji statutu wyniknê³a   
Wodoci¹-gów i Kanalizacji.z powodu zmian w ustawach o gos-

Nasze Przedsiê-
biorstwo nie po raz 
pierwszy udziela 
pomocy placówce 

o œ -
wiatowej.

W Gimnazjum nr 19 przy ul. Orlej 
w Czêstochowie mia³o miejsce 
w³amanie. Z³odzieje zdewasto-
wali sale lekcyjne i pomieszczenia 
administracyjne. Skradziono 
komputery i pomoce naukowe. 
Nasze Przedsiêbiorstwo choæ w 
czêœci przyczyni³o siê do tego, by 
ucznio-wie mogli znów uczyæ siê w 
k o m f o r t o w y c h  w a r u n k a c h ,  
korzystaj¹c z pomocy naukowych.

Andrzej  Wójcicki

Porozumie-nia miêdzy Komisj¹ ków w Rybnej w gminie Myka- realizacj¹.
Europejsk¹      a Rzeczpospolit¹ nów do wydajnoœci umo¿li- Pomimo napiêtego terminu i 
Polsk¹ w sprawie przyznania wiaj¹cej oczyszczanie œcieków  wielu trudnoœci wynikaj¹cych 
pomocy z Œrodków dla  rozbudowywanej kanalizacji; miêdzy innymi z wymagañ 
Przedakcesyjnej Pomocy stawianych przed budowa kolektora dla wód opa-Strukturalnej (ISPA) na projekt: wnioskodawcami, faktu, i¿ tak¹ dowych i separatora z centrum "Oczysz-czanie œcieków i W roku 2002 Przed- rzecz wykonywano po raz pierwszy Czêstochowy do rzeki Warty dla uzdatnianie wody pitnej w siêbiorstwo Wodoci¹gów i oraz koniecznoœci dostar-czenia zapobie¿enia przelewom Czêstochowie". Kanalizacji Okrêgu dokumentacji w angielskiej wersji poprzez system kanalizacji oraz Czêstochowskiego S.A. rozpoczê³o Jest to grup¹ projektów sk³adaj¹ca jêzykowej w przewidzianym zak³óceniom procesów starania o pozyskanie dofinansowania siê z szeœciu oddzielnych zadañ: terminie tzn. do koñca wrzeœnia oczyszczania œcieków w inwestycji w ramach funduszu ISPA. 2003 roku Przedsiêbiorstwo Wodo-Centralnej   Oczyszczalni ISPA (Instrument for Structural Poli- rozbudowa Ujêcia Wody Pitnej ci¹gów i Kanalizacji Okrêgu Œcieków w Czêstochowie. cies for Pre Accession) jest jednym z w Wierzchowisku; Czêstochowskiego S.A. 

trzech (obok Phare i Sa-pard) Ogólny koszt realizacji dostarczy³o dokumentacjê rozbudowa systemu kanalizacji instrumentów finansowego wsparcia przedstawionej grupy projektów przetargow¹ dla projektu ISPA p.n. sanitarnej w Czêstochowie o 67 krajów kandyduj¹cych do Unii okre-œlony zosta³ w Memorandum „Rozbudowa Ujêcia Wody Pitnej w km rur i 19 przepompowni œcie-Europejskiej w okresie Finansowym na kwotê 32.844.616 Wierzchowisku” do Narodowego ków; przedakcesyjnym. EURO, z czego wsparcie ISPA Funduszu Ochrony  Œrodowiska i 
stanowiæ bêdzie 2/3 wymienionej Gospodarki Wodnej  w Warszawie. Nikogo nie trzeba chyba przeko- rozbudowa systemu kanalizacji 
kwoty, czyli 21.349.000 EURO. Zosta³ on tam wstêpnie nywaæ jak wa¿ne jest zarówno sanitarnej w gminie Mykanów   

zatwierdzony, a potem niemal  zaopatrzenie mieszkañców w wodê Pierwszym zadaniem realizowa-o 27 km. rur i 6 przepompowni      
automatycznie uzyska³ akceptacjê wysokiej jakoœci jak i sprawny sys- nym w Czêstochowie bêdzie “Roz-œcieków; 
Ministerstwa Ochrony Œrodowiska. tem odprowadzania oraz utylizacji budowa Ujêcia Wody Pitnej w Wierz-

rozbudowa i modernizacja W dniu 27 stycznia 2004 doku-œcieków. Dlatego ju¿ w roku 2002  chowisku”.
Centralnej Oczyszczalni mentacja przetargowa zosta³a nasze przedsiêbiorstwo wspierane  W czerwcu 2003 roku Dyrektor 
Œcieków   w Czêstochowie do jej przes³ana do Przedstawicielstwa przez lokalne w³adze rozpoczê³o Naczelny PWiK mgr in¿. Andrzej 
pe³nej wydajnoœci i dla Komi-sji Europejskiej w Polsce i 13 starania o pozyskanie dofinansowa- Babczyñski powo³a³ zespó³ do 
osi¹gniêcia  pa-rametrów pracy kwietnia 2004 zaakceptowana.nia inwestycji w ramach funduszu realizacji stacji usuwania azotanów 
zgodnych z normami polskimi, ISPA. na terenie SUW Wierzchowisko -    P r o cedura przetargowa w celu 
dyrektywami Unii Europejskiej wy³onienia wykonawcy zosta³a ju¿ W dniu 17 grudnia 2002 roku      w ramach funduszu ISPA. Zada-
oraz standar-dami og³oszona.w Brukseli oraz 4 lutego 2003 roku niem zespo³u by³o sporz¹dzenie 
œrodowiskowymi; w Warszawie zosta³o podpisane specyfikacji przetargowej oraz 

Memorandum Finansowe zapewnienie nadzoru nad rozbudowa Oczyszczalni Œcie-
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Pomogliœmy szkole

Karolina  Stêpieñ
Wizyta   przedstawicieli   gimnazjum



Brunon Szewczyk

w Przedsiêbiorstwie. Kiedy nauczy³ której stoimy, przej¹³em   po  biorstwa   wczeœniej ode  mnie. Po      
siê  pan tego zawodu? Zawodu  starszym  koledze Pêczkowskim, nim nasta³  mgr in¿. Wies³aw 
tokarza   nauczy³em  siê  tu w  w ie l e,  w iele lat   temu i  do  dzisiaj   Owczarek, dobry organizator,  a  
przedsiêbiorstwie, ale   to  nie  tak  mi s³u¿y.Na przestrzeni minionych  o becnie mgr in¿. Marian Witaszczyk. 
od  razu. Najpierw d³ugo podgl¹- lat  pracy  w Wydziale G³ównego Zna    robotê   od   podszewki. 
da³em  pracê  na  tokarkach, potem  Mechanika  mia³  pan wielu  Jednak  bezpoœrednim  moim  Mia³em szesnaœcie  lat  jak  w  
pan  Mycka  dopuszcza³  mnie   do kierowników. Którego  z  nich prze³o¿onym,  którego  bardzo sobie  tajemnicy przed rodzicami zatrud-
swojej starej, bo z 1930 r.  tokarki wyró¿ni³by  pan  dzisiaj w sposób ceniê  by³  przez blisko 36 lat           ni³em  siê do pracy w Miejskim 
k³owej  i na niej  zaczyna³em szczególny? Bez wyj¹tku wszyscy st. mistrz  Miros³aw   D³ugosz. Przedsiêbiorstwie Wodoci¹gów i 
pierwsze kroki. Prawdê mówi¹c byli dobrymi ludŸmi i dobrymi Cz³owiek  bardzo  uczynny, zawsze Kanalizacji  - mówi z uœmiechem. 
by³em samoukiem. Zda³em egzamin fachowcami! Pan Henryk Pilicki  gotowy do pomocy.Panie  Piotrze, PIOTR SZRUBARCZYK. Jakie 
w zawo-dzie tokarza  przed  komisj¹ zna³  siê na  robocie jak  nikt. By³  prze³o¿eni  i  koledzy  mówi¹  o  by³y powody tej decyzji? By³o   nas 
zak³adow¹ i  wtedy  dopiero  praktykiem. Umia³ wyt³umaczyæ. panu   bardzo   dobrze. Jest pan  piêcioro rodzeñstwa, ojciec  zarabia³ 
samodzielnie zacz¹³em toczyæ Konstruowa³  ró¿ne    urz¹dzenia  i  przyk³a-dem  solidnoœci,  sta³oœci i niewiele, a matka  nie pracowa³a. 
nieskomplikowane przedmioty. przyrz¹dy. Du¿o  pomaga³  mi  w sumien-noœci.Jest pan skromny, nie  By³o  biednie. Chcia³em siê usa-
Tokarkê, któr¹  pan  widzi, t¹  przy podnoszeniu  kwalifikacji   st. mistrz lubi  pan  zwracaæ na siebie  uwagi  i  modzielniæ  finansowo  i  w  ten  

Stanis³aw  Szelecki. chodzi  pan   w³asnymi     œcie¿kami. sposób  pomóc  te¿  rodzicom.   
S e r d e c z n y m   Czy  tak jest? No có¿. Lubiê wykonaæ Panie  Piotrze, by³ pan  wtedy  
c z ³ o w i e k i e m  b y ³  r ob o tê.  P rzy nosi mi to  zadowolenie. nieletnim pracownikiem. Jakie 
mgr  in¿. Marian Cieszê siê, ¿e jestem  tak  dobrze  wykonywa³ pan  czynnoœci  i  jak 
Marliñski póŸ-niejszy oceniany. Je¿eli   chodzi  o  resztê  to przek³ada³o siê na zarobki? 
dyrektor naczelny pañskiego pytania   to  nie  zaprze-Moim kierownikiem by³ pan 
przedsiêbior-stwa.  czam  i nie potwierdzam .Jest  pan  Stanis³aw Wójciak, a wiêc  
B a r d z o  d o b r z e  zodiakalnym  lwem, a w œrodowisku zaczy- na³em  w  dziale  
wspominam  in¿. W³o- uwa¿aj¹   pana  za     spokojn¹, cich¹   a d m i n i s t r a c y j n o  -  
dzimierza Kosmala, myszkê. Jak  to  jest?  No niech  sobie  gospodarczym. Zdaje mi siê, ¿e  
który zacz¹³  pracê  w uwa¿aj¹ . W  pracy  lepiej  byæ g³ow¹ wtedy  pracowa³em  nie  w 
naszym  wydziale  jako myszki ni¿ ogonem  lwa. W  domu  pe³nym wymiarze czasu. Zarobki  
œlusarz. Du¿o siê od czujê  siê  królem,  chocia¿  muszê trudno dzisiaj powiedzieæ czy 
niego  nauczy³em. wyznaæ, ¿e dzielê  w³adzê z  ¿on¹ i by³y zadawalaj¹ce. To  ju¿  tyle  
Potem by³  pan  in¿. moj¹ ukochan¹ wnuczk¹  trzyna-lat  i pewne szczegó³y czas zatar³ 
S z c z e p a n  s toletni¹   Paulin¹. A hobby? Mój w mojej pamiêci. Faktycznie to 
K r a s z c z y ñ s k i  -  kolega Wiktor Or³owski  zaszczepi³  ju¿ 46 lat   pañskiej  pracy w  
w s z e c h s t r o n n y  mi  wêdkowanie. Czynnie  je upra-Wodoci¹gach. Jak ten czas leci! 
f a c h o w i e c .  O n  wiam  Czasem  udaje  mi  siê coœ  Tak, nawet  siê nie obejrza³em. 
przyszed³ do przedsiê- z³owiæ. Jestem  te¿  sympatykiem  Od wielu  lat  jest  pan   tokarzem 

Piotr Szrubarczyk

To ju¿ 46 lat

Z pamiêtnika 
Brunona Szewczyka

m i a ³ e m    s i ê  w ó w cz as   mê¿czyzn¹ w œrednim  
zg³osiæ. Nie wiem wieku,  s³usznego wzrostu, o Czêsto wracam 
dlaczego czeka- br¹zowych oczach  i  karnacji  lekko pamiêci¹ do tego 
³em a¿ do godziny r u d a w e j .  M i a ³  s t a r a n n i e  dn i a ,  k i edy  t o  
s iódmej .  Przed p rzystrzy¿one w¹sy, eleganckie  p o d j ¹ ³ e m  j a k o  
p o r t i e r n i ¹  trzewiki  a  strój    wy-ró¿nia³     go  robotnik pracê w 
przybywa³o ludzi, spoœród  kilku, jeszcze obecnych w " Wo d o - c i ¹ g a c h " .  W m o i c h  
wzmaga³ siê  ruch  i  pokoju ludzi. Dziœ    wiem, ¿e byli  wspomnieniach jest to dzieñ 

nych". Dzia³o siê  to w  œrodê 9  wzrasta³o  moje  to  : Kazimierz Ca³ka, W³adys³aw szczególny. By³a to bowiem moja 
wrzeœnia  1959  roku. Ranek, co  napiêcie. Pocz¹tek pracy  oznajmi³  Major, Bernard Wa³-dowski, pierwsza  praca, w pierwszym 
rzadko  ten  miesi¹c  funduje, by³  wdziêczny "gong". To portier Stanis³aw Szczerba i Ryszard Anio³. przedsiêbiorstwie  i jak siê  po  
tak  zim-ny, ¿e  na  placu  przy  ul. uderza³   m³otkiem w stalow¹ szynê Kadra wydzia³u sieci. Pan Buksiñski latach okaza³o-jedynym. W tym  
Jaskrow-skiej  w  nierównoœciach  wisz¹c¹ na ³añcuchu  przy  by³ w  rozmowie  bezpoœredni. Jak  dniu do   pracy, z ogromn¹  
nawierzchni z trylinki,  skrzy³ siê g³ównym budynku. W   taki  sam   pamiêtam, sta³em  przed nim troskliwoœci¹, wyprawi³a  mnie 
cieniutki lód. Prawda, ¿e dziwne? sposób oznajmiano pocz¹tek i wyprostowany  i w  tej  pozycji matka. Wciska³a do kieszeni 
Pamiêtam  to  doskonale, bo  koniec przerwy œniadaniowej (trwa- o d p o w i a d a ³ e m  n a  p y t a n i a ,  starannie zapakowane kanapki, bo ja  
czekaj¹c na mojego kierownika - j¹cej    tylko     15 min.)    i    koniec   oczywiœcie dotycz¹ce  mojej osoby. z  wra¿enia  nie by³em  w  stanie 
wymarz³em potwornie. W pewnym “dniówki”. Formalnoœci zwi¹zane z Tych pytañ by³o sporo-Pan czego-kolwiek  przek¹siæ przed  
momencie zauwa¿y³em, ¿e ludzie  przyjêciem  do pracy  za³atwi³em nieprawda¿  s³u¿y³ w  wojsku?- wy j œc i em.   Ma tka   c i cho    
grupuj¹cy siê  obok  portierni, bo dzieñ  wczeœniej: w kadrach  przy  zapyta³ twierdz¹co pod koniec b³ogos³awi³a  mnie  u  progu. 
tam     te¿    sta³em,   z    szacunkiem  ul. Katedralnej. Tam by³a dyrekcja. rozmowy. Tak  jest ! Nawet  Zwyk³a  to czyniæ, jeœli  ktoœ  z 
k³aniaj¹   siê  facetowi   w  szarej Z  anga¿em  na  stanowisko  niedawno wróci³em do cywila domowników  opuszcza³  dom  na 
bluzie  z  zamkiem   b³yskawicznym  pomiarowego znaków sieci ,  o dpowiedzia³em   energicznie. To u jakiœ  czas.  A ja, jej syn,  wycho-
i berecie hiszpañskiego kroju. Ktoœ k o m p l e t n i e   n i e œ w i a d o m y  Pana widaæ -powiedz ia ³   z   dzi³em w³aœnie do pierwszej  
powie-dzia³:"jest Buksa". Wtedy obowi¹zków,  jakie   mnie   czeka³y,   uœmiechem  i  wodz¹c  po  obecnych  formalnej  pracy. Do pracy w przed-
domy-œli³em  siê, ¿e   jest  to zg³osi³em   siê  do  in¿. W³adys³awa wzrokiem  prowo-kowa³  do  siêbiorstwie, które  mia³o  dobra 
kierownik  sieci, do  którego  Buksiñ-skiego. Pan  Buksiñski   by³ zadawania   mi  ewen-tualnych  opiniê i nale¿a³o do "dobrze p³at-

   Rozmawia³   Brunon  Szewczyk                                     



Dobra wiadomoœæ Sonda   Zapytaliœmy naszych Klientów,
czy s¹ zadowoleni z jakoœci
œwiadczonych przez nas us³ug.

Gra¿yna Stefanik (Olsztyn). 
Jestem bardzo  zadowolona  z 
dostarczanej wody, jest czysta i 
smaczna. Mam porównanie do 
wody  w Myszkowie - jest znacznie 

Dagmara Freund (Czêsto-
chowa). Stosujê filtry do wody do 
picia. Smak kawy zrobionej z wody 
filtrowanej jest zupe³nie inny, ni¿ ze 
“zwyk³ej” przegotowanej. Do 
filtrowania wody przekona³a mnie 
kole¿anka i uwa¿am, ¿e warto. Jeœli  
chodzi ogólnie o nasz¹ wodê, 
uwa¿am, ¿e jest bardzo dobra.

 Dariusz Piskorski (Czêstocho-
wa). W Czêstochowie jest bardzo 
dobra woda, bez porównania np. do 
Wroc³awia gdzie czêsto bywam. To  
chyba dziêki naszym ujêciom.

Barbara Œpiewak (gmina Ol-
sztyn). Uwa¿am, ¿e nasza woda jest 
jedn¹ z najlepszych w Polsce mo¿na 
to porównaæ bêd¹c na urlopie w 
innych miastach. Jest czysta i nie 
czuæ w niej chloru.

Szanowni Klienci, z przyjemnoœci¹ informujemy, 
¿e ceny naszych us³ug nie uleg³y zmianie.

Zarz¹d Wodoci¹gów Czêstochowskich informuje, ¿e Uchwa-
³ami Nr 1/2004 oraz Nr 2/2004 z dnia 13.02.2004r. Zgromadzenia 
Zwi¹zku Komunalnego Gmin d/s Wodoci¹gów i Kanalizacji w 
Czêstochowie wprowadza siê z dniem 1.04.2004r. nastêpuj¹ce taryfy 
za dostarczon¹ wodê i odprowadzane œcieki:

I. Za dostarczon¹ wodê:

1. dla gospodarstw domowych, jednostek u¿ytecznoœci publicznej, 
pozosta³ych odbiorców, gmin zwi¹zanych porozumieniem 

3komunalnym o dostawê wody 2,16z³./m +VAT

2. dla gmin za wodê pobran¹ z hydrantów na cele przeciwpo¿arowe  
3i studni publicznych 2,16 z³./m +VAT 

II. Za odprowadzane œcieki:

1. dla gospodarstw domowych i jednostek u¿ytecznoœci publicznej
32,78z³./m +VAT
32. dla pozosta³ych odbiorców 3,80 z³./m +VAT
33. œcieki dowo¿one do punktów zlewnych 5,17 z³./m +VAT

III.Op³ata sta³a abonamentowa za wodomierz/miesi¹c:

1. wodomierze o œrednicy Æ15-30 mm 4,35 z³.+VAT

2. wodomierze o œrednicy powy¿ejÆ30 mm 11,00 z³.+VAT

3. dla lokali mieszkalnych w budynkach wielolokalowych:

- utrzymanie  wodomierza przez Przedsiêbiorstwo 4,90 z³.+VAT

- utrzymanie wodomierza przez w³aœciciela lokalu 1,44 z³.+VAT

4. za obs³ugê wodomierza zainstalowanego do pomiaru wody 
bezpowrotnie zu¿ytej  0,89 z³.+VAT

Co to jest BIP ?
urzêdu / instytucji drog¹  W naszym 
elektroniczn¹ przy Przedsiêbior-
wykorzystaniu podpisu elektro- przyjmowania spraw drog¹ stwie powsta³ 
nicznego (podpis bêdzie elektroniczn¹ poprzez formularz modu³ infor-
dostêpny po wprowadzeniu prze- na stronie internetowej biuletynu macyjny o 
pisów wykonawczych do ustawy i nastêpnie automatyczne stanie za³atwianych spraw oraz 
o podpisie elektronicznym), tworzenie stanu przyjêtej internetowy dziennik podawczy 
hierarchiczny system redakcyjny elektronicznie sprawy. Wkrótce tzw. “BIP" (Biuletyn Informacji 
pozwalaj¹cy na edycjê treœci po wprowadzeniu w ¿ycie, przez  Publicznej). Ten nowoczesny 
przez wielu redaktorów system ustawodawcê, przepisów system pozwala na ³atwe i 
archiwizowania wyposa¿ony w ykon awc zych do ustawy o szybkie publikowanie “w 
w automatyczny rejestr zmian podpi-sie elektronicznym, sys-internecie" na stronie www.pwik. 
treœci, pozwalaj¹cy na porów- tem zostanie wyposa¿ony w czest.pl treœci zwi¹zanych z 
nanie treœci dokumentu przed i po mo¿li-woœæ u¿ycia podpisu za³atwia-niem spraw w naszej 
zmianie. Korzyœci dla klienta: elektro-nicznego do instytucji. Zawiera on takie 
wnioskodawca za pomoc¹ korespondencji       z nasz¹ elementy jak: zaawansowan¹ 
specjalnie skonstruowanej firm¹. Korzyœci dla naszej firmy: aplikacjê do spra-wnego i 
wyszu-kiwarki mo¿e sprawdziæ Przedsiêbiorstwo zys-kuje ³atwego publikowania    i edycji 
stan swojej sprawy. Wystarczy, przede wszystkim bogaty system zakresu za³atwianych spraw, 
¿e wpisze na naszej stronie biule- archiwizowania wyposa¿ony w aplikacjê do zarz¹dzania 
tynu swój numer sprawy oraz automatyczny rejestr zmian informacj¹ o stanie za³atwianej 
“kod klienta” i otrzyma w treœci. Daje to ³atw¹ mo¿liwoœæ sprawy (wprowadzanie, edycja, 
odpowiedzi informacjê o stanie odnalezienia dowolnej sprawy i wyœwietlanie i wyszukiwanie, 
sprawy. Interesant podaj¹c swój przeœledzenia jej ruchu automatyczne powiadamianie 
adres e-mail na wniosku lub pomiêdzy komórkami interesanta o zmianie stanu 
piœmie korzysta z organizacyjnymi w firmie.sprawy poprzez pocztê 
automatycznego powiadamiania elektronicz-n¹), internetowy 
o ka¿dej zmianie stanu jego dziennik podawczy pozwalaj¹cy 
sprawy. System ma mo¿liwoœæ na sk³ada-nie dokumentów do 

Krzysztof   Nowak

Praktyczne informacje
dla Klientów

Biuro Obs³ugi Klienta
czynne jest codziennie

w godz. 7.00-15.00
we wtorki 7.00-17.00

Kasy czynne codziennie
w godz. 7.30-14.30

we wtorki 7.30-17.00

Wa¿ne telefony:
Pogotowie wod-kan. 994

czynne ca³¹ dobê.
PWiK centrala tel. 37-73-199

Sekretariat tel. 37-73-101
Fax 36-51-182

Szczegó³owe informacje :
www.pwik.czest.pl

Rozmawia³a
Karolina Stêpieñ
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